



Publications of Louise Otis

1. Otis, Louise. « Environmental Mediation in the age of climate crisis, RPDR 2025 vol 1.» (2025)
2. Otis, Louise & Boulanger-Bonnely Jeremy. « Shelters of Justice in Displaced Persons Settlements: A Proposal for Rohingya Camps » (2022) 73 UNBLJ 42.
3. Otis, Louise & Alepin, Brigitte & Latulippe, Lyne. « Coordination and Coopereation, tax Policy on the 21st Century » WOLTERS KLUWER, 2022.
4. Otis, Louise & Alepin, Brigitte. « L'impôt minimal Mondial: un succès remarquable mais incomplet » L'OBS, 30 octobre 2021.
5. Otis, Louise & Boulanger-Bonnely Jeremy. « In Search of Coherence: Burden and Standard of Proof in International Administrative Law » International Organization Law Review, 18(2021) 507-539.
6. Otis, Louise. « Environmental mediation and climate change: a call for action » Journal of Arab Arbitration, Volumes 33 & 34, June 2020.
7. Otis, Louise. « La médiation internationale au temps des changements climatiques » Lettre des Médiations, Médiation dans le domaine de l'environnement, p.42, No 9, juin 2020.
8. Otis, Louise & Boulanger-Bonnely Jeremy. "The protection of legitimate expectations in Global Administrative Law" dans ILO100, Law For Social Justice, International Labor Organization, 2019, Geneva.
9. Otis, Louise & Alepin, Brigitte & Moreno-Dodson, Blanca. « Winning the Tax Wars » WOLTERS KLUWER, 2018.
10. Otis, Louise & Casaux-Labrunée, Lise. « Les acteurs de la justice sociale », dans Droit Social, Les acteurs de la justice sociale, Dalloz, no7/8-juillet-août 2017, p.624.
11. Otis, Louise & Rousseau-Saine, Catherine. « Le médiateur et les dilemmes éthiques: proposition d'un cadre de réflexion », dans Ziadé, dir., Festschrift Ahmed Sadek El- Koshari, Ziadé, Alphen aan den Rijn, Kluwer Arbitration, 2015, à la p.121. (Kluwer)
12. Otis, Rousseau-Saine & Reiter. "Confidentiality in Judicial Mediation", The multi-Tasking Judge: Comparative Judicial Dispute Resolution, Australie, Thompson Reuter, 2013, ch .10. (Google Books)
13. Otis, Louise. "Mediation as the Freudian Transfer of Judicial Authority", (2011) Russian Journal of Mediation, à la p.21
14. Otis, Louise & Reiter, Eric « Médiation », dans Recours et Procédures en Appel, Montréal, LexisNexis, 2011 à la p.153. (Walter Owen Prize).

15. Otis, Louise, « A conciliação judicial no Tribunal de Segunda instância do Québec » dans Lima, Fernanda Maria Dias de Araújo, Fagundes, Rosane Maria Silva Vaz et Pinto, Vânia Maria Vaz Leite, dir., *Manual de Mediação: Teoria e Prática*, Belo Horizonte, New Hampton Press, 2007, à la p.137.
16. Otis, Louise & Reiter, Eric H., “Judicial Mediation in Quebec” dans Alexander, Nadja Marie, dir., *Global Trends in Mediation*, 2e éd., Alphen aan den Rijn, Kluwer Law International, 2006, à la p.107. (view at Google Books)
17. Otis, Louise & Reiter, Eric H., “Mediation by Judges: A New Phenomenon in the Transformation of Justice” (2006) 6 Pepp. Disp. Resol. L.J. 351.
18. Otis, Louise. « La transformation de notre rapport au droit par la médiation judiciaire », 8e Conférence Albert-Mayrand, Montréal, Éditions Thémis, 2005.
19. Otis, Louise, « La médiation judiciaire à la Cour d’appel du Québec » dans Riendeau, André, dir., *Dire le droit: pour qui et à quel prix?*, Montréal, Wilson & Lafleur, 2005, à la p. 57.
20. Otis, Louise, “Alternative Dispute Resolution: Judicial Mediation” dans *Le règlement précoce des litiges et le rôle des juges. Actes de la 1e Conférence européenne des juges 2003 tenue du 24 au 25 novembre 2003 à Strasbourg*, Strasbourg, Éditions du Conseil de l’Europe, 2005, à la p. 71.
21. Otis, Louise, “Judicial Mediation in Canada: When Judges Act as Mediators for the Benefit of Citizens and Lawyers”, Allocution, 6th Annual Conference of the American Bar Association Section of Dispute Resolution: Resolution and Resilience, New York City, 17 avril 2004 [unpublished/non publiée].
22. Otis, Louise, « La conciliation judiciaire à la Cour d’appel du Québec », (2003) 1:2 R.P.R.D. 1.
23. Otis, Louise, « La justice conciliatoire: l’envers du lent droit » (2001) 3:2 Éthique publique 63.
24. Otis, Louise, “The Conciliation Service Program of the Court of Appeal of Quebec” (2000) 11 *World Arb. & Mediation Rep.* 80.
25. Otis, Louise, « L’ordre public dans les relations de travail » (1999) 40 C. de D. 381.
26. Otis, Louise, « Éthique au travail: Un défi vers l’égalité » dans *L’éthique au quotidien*, Montréal, Les Éditions Québec/Amérique, 1990, 51.
27. (In French) Article by Louise Otis, Brigitte Alepin and Lyne Latulippe: *La fiscalité au service de la justice climatique*, *Revue RELATIONS*, numéro 807, mars-avril 2020
28. (In French) Article by Louise Otis, Brigitte Alepin and Lyne Latulippe (cofounders of TaxCOOP): *Pour un impôt de guerre contre le Covid-19*, 7 avril 2020, *L’OBS*, Paris
29. (In French) L’honorable Louise Otis rencontre de jeunes médiateurs: *Formation des jeunes médiateurs et médiatrices*, February 2019
30. (In French) Article by Louise Otis and Jérémy Boulanger-Bonnelly: *Canada can help with the Rohingyas’ legal needs*, December 2019